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Z Á Z N A M 

z plenárneho zasadnutia Hospodárskej a sociálnej rady  

Slovenskej republiky konaného dňa 30.09.2024 

 

 

 

 

Miesto konania: nová budova Úradu vlády SR 

Prítomní:  podľa prezenčnej listiny 

Rokovanie viedol: Erik Tomáš, predseda Hospodárskej a sociálnej rady SR 

 

 

Návrh programu:  

1. Správa o lesnom hospodárstve v Slovenskej republike za rok 2023 

 

2. Návrh nariadenia vlády Slovenskej republiky, ktorým sa mení a dopĺňa nariadenie vlády 

Slovenskej republiky č. 165/2023 Z. z. o poskytovaní podpory na vykonávanie opatrení 

Strategického plánu spoločnej poľnohospodárskej politiky vo vybraných 

poľnohospodárskych sektoroch  

 

3. Návrh zákona, ktorým sa mení a dopĺňa zákon č. 440/2015 Z. z. o športe a o zmene a 

doplnení niektorých zákonov v znení neskorších predpisov a ktorým sa menia 

a dopĺňajú niektoré zákony 

 

4. Návrh zákona, ktorým sa mení a dopĺňa zákon č. 310/2019 Z. z. o Fonde na podporu 

športu a o zmene a doplnení niektorých zákonov v znení neskorších predpisov 

 

5. Návrh zákona o kritickej infraštruktúre - stiahnutý predkladateľom 

 



6. Návrh zákona, ktorým sa mení a dopĺňa zákon č. 8/2009  Z. z. o cestnej premávke               

a o zmene a doplnení niektorých zákonov v znení neskorších predpisov 

 

7. Návrh zákona, ktorým sa mení a dopĺňa zákon  č. 578/2004 Z. z. o poskytovateľoch 

zdravotnej starostlivosti, zdravotníckych pracovníkoch, stavovských organizáciách               

v zdravotníctve a o zmene a doplnení niektorých zákonov v znení neskorších predpisov 

a ktorým sa menia a dopĺňajú niektoré zákony  

 

8. Rámec zapojenia Slovenskej republiky do obnovy Ukrajiny  
 

9. Návrh zákona, ktorým sa mení a dopĺňa zákon č. 329/2018 Z. z. o poplatkoch                        

za uloženie odpadov a o zmene a doplnení zákona č. 587/2004 Z. z.                                                

o Environmentálnom fonde a o zmene a doplnení niektorých zákonov v znení 

neskorších predpisov v znení neskorších predpisov - stiahnutý predkladateľom 

 

10. Návrh nariadenia vlády Slovenskej republiky, ktorým sa mení a dopĺňa nariadenie vlády 

Slovenskej republiky č. 330/2018 Z. z., ktorým sa ustanovuje výška sadzieb poplatkov 

za uloženie odpadov a podrobnosti súvisiace s prerozdeľovaním príjmov z poplatkov             

za uloženie odpadov v znení neskorších predpisov - stiahnutý predkladateľom 

 

11. Návrh zákona, ktorým sa mení a dopĺňa zákon č. 391/2020 Z. z. o teste proporcionality 

v oblasti regulácie povolaní a ktorým sa mení a dopĺňa zákon Národnej rady Slovenskej 

republiky č. 350/1996 Z. z. o rokovacom poriadku Národnej rady Slovenskej republiky 

v znení neskorších predpisov 

 

12. Návrh zákona, ktorým sa mení a dopĺňa zákon č. 131/2002 Z. z. o vysokých školách a 

o zmene a doplnení niektorých zákonov v znení neskorších predpisov a ktorým sa menia 

a dopĺňajú niektoré zákony 

 

13. Návrh zákona o regulácii vesmírnych aktivít a o zmene a doplnení zákona NR SR              

č. 145/1995 Z. z. o správnych poplatkoch v znení neskorších predpisov 

 

14. Rôzne 

 

 

 

Rokovanie otvoril a viedol predseda rady E. Tomáš, ktorý privítal na zasadnutí Hospodárskej 

a sociálnej rady zástupcov vlády, zástupcov zamestnancov a zástupcov zamestnávateľov                    

a skonštatoval, že plenárne zasadnutie je uznášaniaschopné a môže prijímať závery.  

 

Predseda rady E. Tomáš vyzval prítomných, aby sa vyjadrili, či súhlasia s návrhom programu 

plenárneho zasadnutia uvedeného v pozvánke a či majú návrhy na jeho doplnenie.                         

Zároveň informoval, že materiály uvedené v zaslanej pozvánke pod bodmi 5., 9. a 10. boli 

stiahnuté z rokovania ich predkladateľmi. 



Návrhy na doplnenie programu: 

 

- avizovaný návrh ministra pôdohospodárstva a rozvoja vidieka R. Takáča na doplnenie 

bodu do programu pod poradovým číslom 14.: „Návrh zákona, ktorým sa vykonávajú 

opatrenia Európskej únie na zmiernenie globálneho odlesňovania a ktorým sa menia 

a dopĺňajú niektoré zákony“, 

 

- avizovaný návrh ministerky zdravotníctva Z. Dolinkovej na doplnenie bodu do programu 

pod poradovým číslom 15.:  „Návrh zákona, ktorým sa mení a dopĺňa zákon č. 153/2013 

Z. z. o národnom zdravotníckom informačnom systéme a o zmene a doplnení niektorých 

zákonov v znení neskorších predpisov a ktorým sa menia a dopĺňajú niektoré zákony“, 

 

- avizovaný návrh ministra financií na doplnenie bodov do programu pod poradovým číslom 

16. a 17.:  

 

bod 16.: „Návrh zákona, ktorým sa mení a dopĺňa zákon č. 222/2004 Z. z. o dani z 

pridanej hodnoty v znení neskorších predpisov a ktorým sa mení zákon č. 331/2011 Z. z. 

v znení neskorších predpisov“, 

 

bod 17.: „Návrh zákona, ktorým sa mení a dopĺňa zákon Národnej rady Slovenskej 

republiky č. 18/1996 Z. z. o cenách v znení neskorších predpisov“, 

 

- pôvodný bod 14 Rôzne by bol prečíslovaný na bod 18 Rôzne, 

 

- doplnený bod pod poradovým číslom 15 by bol predradený pred bod 12.  

 

- návrh APZD na doplnenie programu do bodu Rôzne – Národné víza pre priemysel  

 

- návrh RÚZ na doplnenie programu do bodu Rôzne – Informácia o vývoji počtu štátnych 

úradníkov a zamestnancov vo verejnej službe 

 

- návrh RÚZ na doplnenie programu do bodu Rôzne – Odpočet čerpania prostriedkov           

zo štrukturálnych fondov 

 

 

Členovia rady sa dohodli, že materiály pod bodmi 1., 2., 3., 4., 6., 8., 11., 13., a 16. návrhu 

programu, ku ktorým sú súhlasné stanoviská všetkých sociálnych partnerov budú odsúhlasené 

na začiatku rokovania. Do záznamu budú závery k jednotlivým bodom uvedené samostatne           

so súhlasným záverom.   

 

Program rokovania s návrhmi na jeho doplnenie bol schválený bez pripomienok. 

 

 

 



K bodu 1:  

Správa o lesnom hospodárstve v Slovenskej republike za rok 2023  

 

Záver: 

Rada predložený materiál prerokovala s nasledujúcimi závermi: 

A) berie na vedomie predložený materiál bez pripomienok.  

 

 

K bodu 2:  

Návrh nariadenia vlády Slovenskej republiky, ktorým sa mení a dopĺňa nariadenie vlády 

Slovenskej republiky č. 165/2023 Z. z. o poskytovaní podpory na vykonávanie opatrení 

Strategického plánu spoločnej poľnohospodárskej politiky vo vybraných 

poľnohospodárskych sektoroch    

 

Záver: 

Rada predložený materiál prerokovala s nasledujúcimi závermi: 

A) súhlasí s predloženým materiálom bez pripomienok, 

B) odporúča materiál na ďalšie legislatívne konanie. 

 

 

K bodu 3:  

Návrh zákona, ktorým sa mení a dopĺňa zákon č. 440/2015 Z. z. o športe a o zmene a 

doplnení niektorých zákonov v znení neskorších predpisov a ktorým sa menia a dopĺňajú 

niektoré zákony 

 

Záver: 

Rada predložený materiál prerokovala s nasledujúcimi závermi: 

A) súhlasí s predloženým materiálom bez pripomienok, 

B) odporúča materiál na ďalšie legislatívne konanie. 

 

 

K bodu 4: 

Návrh zákona, ktorým sa mení a dopĺňa zákon č. 310/2019 Z. z. o Fonde na podporu 

športu a o zmene a doplnení niektorých zákonov v znení neskorších predpisov 

 

Záver: 

Rada predložený materiál prerokovala s nasledujúcimi závermi: 

A) súhlasí s predloženým materiálom bez pripomienok, 

B) odporúča materiál na ďalšie legislatívne konanie. 

 

K bodu 5:  

Návrh zákona o kritickej infraštruktúre  

Materiál bol stiahnutý  predkladateľom.  



K bodu 6 :     
 

Návrh zákona, ktorým sa mení a dopĺňa zákon č. 8/2009  Z. z. o cestnej premávke a o 

zmene a doplnení niektorých zákonov v znení neskorších predpisov 

 

Záver: 

Rada predložený materiál prerokovala s nasledujúcimi závermi: 

A) súhlasí s predloženým materiálom bez pripomienok, 

B) odporúča materiál na ďalšie legislatívne konanie. 

 

 

K bodu 7:  

Návrh zákona, ktorým sa mení a dopĺňa zákon  č. 578/2004 Z. z. o poskytovateľoch 

zdravotnej starostlivosti, zdravotníckych pracovníkoch, stavovských organizáciách v 

zdravotníctve a o zmene a doplnení niektorých zákonov v znení neskorších predpisov a 

ktorým sa menia a dopĺňajú niektoré zákony 

Materiál uviedol štátny tajomník Ministerstva zdravotníctva SR M. Štofko. 

Štátny tajomník Ministerstva zdravotníctva SR M. Štofko uviedol, že účelom návrhu zákona je 

zavedenie nového spôsobu definovania verejnej optimálnej siete poskytovateľov primárnej 

špecializovanej gynekologickej ambulantnej starostlivosti a poskytovateľov špecializovanej  

ambulantnej starostlivosti poskytovanej v špecializovanej ambulancii. Zdôvodnenie potreby 

prehodnotenia súčasného spôsobu definovania verejnej minimálnej siete sa opiera                                 

o skutočnosť, ktorou je potreba zvýšiť odolnosť a pripravenosť ambulantného sektora a jeho 

posilnenie vzhľadom na očakávaný dopad starnutia populácie a následne rastúci dopyt                      

po zdravotnej starostlivosti v špecializovaných ambulanciách. Návrh zákona upravuje 

dynamické definovanie siete na základe určených parametrov s každoročným 

prehodnocovaním verejnej optimálnej siete a vyhodnocovaním jej naplnenia zo strany 

zdravotných poisťovní Úradom pre dohľad nad zdravotnou starostlivosťou. Posilňuje sa úloha 

samosprávnych krajov pri tvorbe verejnej optimálnej siete. Posilňuje sa výmena údajov                        

o poskytovateľoch medzi orgánmi verejnej moci a ostatnými zúčastnenými subjektmi s cieľom 

jednotnosti údajov v databázach. Navrhuje sa zavedenie príznaku verejne dostupnej ambulancie 

vo verejnej sieti poskytovateľov všeobecnej ambulantnej starostlivosti, poskytovateľov 

primárnej špecializovanej gynekologickej ambulantnej starostlivosti a poskytovateľov 

špecializovanej ambulantnej starostlivosti poskytovanej v špecializovanej ambulancii                        

do registra povolení, ktorého cieľom je zohľadňovať účel, ktorý ambulancia plní v systéme 

zdravotnej starostlivosti a zvýšiť transparentnosť cesty pacienta. Zároveň sa navrhujú úpravy 

v súvislosti s obmedzovacími prostriedkami, s elektronickou dočasnou pracovnou 

neschopnosťou, ktoré vyplynuli z aplikačnej praxe. Taktiež sa zavádza nový typ starostlivosti 

komunitná starostlivosť, kompletná starostlivosť a prierezová starostlivosť s cieľom rozšíriť 

komplexnosť poskytovania zdravotnej starostlivosti s prihliadnutím najmä na duševné zdravie. 

Okrem vyššie uvedených úprav sa realizujú potreby aplikačnej praxe, odbúrava sa byrokracia 

a dochádza k zjednocovaniu pojmov, čím sa precizuje celá zdravotnícka legislatíva. 

 



Predseda rady E. Tomáš informoval, že k návrhu zákona písomne predložili pripomienky  

AZZZ SR a RÚZ.   

 

R. Karlubík uviedol, že stanovisko za AZZZ SR prednesie Ľ. Sláviková. 

Ľ. Sláviková uviedla, že AZZZ SR k materiálu predložila písomné pripomienky v rámci ich 

stanoviska. Ďalej uviedla, že AZZZ SR má pripomienku k Čl. I bod 39. návrhu zákona (návrhu 

časti zákona, ktorým sa mení a dopĺňa zákon č. 578/2004 Z.z.), pričom konštatovala, že 

predložený materiál neobsahuje MZ SR akceptovaný návrh na cizelovanie návrhu zákona § 79 

ods. 20 písm. c)  a vypustenie časti ustanovení § 79 ods. 20 písm. l) a m), z tohto dôvodu napriek 

písomnej akceptácii MZ SR uvedené pripomienky vznáša AZZZ SR opakovane, nakoľko 

predložený návrh ustanovenia § 79 ods. 20 písm. l) a m) nebol predmetom obsahu úpravy 

návrhu zákona predloženého v medzirezortnom pripomienkovom konaní.  

Ďalej vzniesla pripomienku k Čl. IV bod 4. návrhu zákona (návrh časti zákona, ktorým sa mení 

a dopĺňa zákon č. 581/2004 Z.z. o zdravotných poisťovniach, dohľade nad zdravotnou 

starostlivosťou a o zmene a doplnení niektorých zákonov), kde AZZZ SR navrhuje v celom 

rozsahu vypustiť bod 4., ktorého obsahom je návrh úpravy § 6 ods. 2 písm. a) tzv. uverejňovanie 

uzatvorených zmlúv o poskytovaní zdravotnej starostlivosti na základe verejného zdravotného 

poistenia medzi zdravotnými poisťovňami a poskytovateľmi zdravotnej starostlivosti, 

zariadeniami sociálnej pomoci v konsolidovanom znení, vrátane príloh a dodatkov k zmluvám 

v úplnom znení s vyznačením aktuálnych zmien do 30 dní odo dňa uzavretia takejto zmluvy 

alebo dodatkov k zmluvám. Túto pripomienku odôvodnila tým, že navrhované znenie je 

zbytočnou administratívnou a finančnou záťažou pre zdravotné poisťovne bez pridanej hodnoty 

pre poistenca. Zmluvy sú uzatvorené s viac ako 11 000 zmluvnými poskytovateľmi zdravotnej 

starostlivosti, k ich dodatkovaniu dochádza  niekoľko-krát do roka. Aktuálnu formu povinného 

zverejňovania zmlúv na weboch zdravotných poisťovní považujeme za dostatočnú. 

Navrhovaná úprava ich duplicitného zverejnenia v konsolidovanom znení a opakované 

prezverejňovanie úplného znenia s vyznačením zmien po každom dodatku by vyžadovalo 

zmeny informačných systémov zdravotných poisťovní aj nárast počtu zamestnancov 

zastrešujúcich túto agendu, čo by spôsobilo nárast nákladov zdravotných poisťovní o 517 tis. 

eur v prvom iniciačnom roku zavedenia zmeny. Každý ďalší rok prevádzkovania takéhoto 

zverejňovania konsolidovaných zmlúv  by poisťovne stál 352-412 tis. eur, čo považujú za 

neefektívne vynakladanie zdrojov verejného zdravotného poistenia. Zmluva o poskytovaní 

zdravotnej starostlivosti je dvojstranný akt, pričom doterajšia prax dodatkovania zmlúv je pre 

obe zmluvné strany zrozumiteľná. Majú za to, že štúdiom zverejnených zmlúv sa zaoberajú 

osoby s príslušnou mierou kompetencie, a preto si myslia, že je neefektívne zaťažiť poisťovne 

státisícovými nákladmi ročne na správu navrhovaného mechanizmu len z dôvodu úspory času 

týchto osôb. Navyše sa obávajú, že navrhované zverejňovanie tzv. konsolidovaného znenia 

zmlúv s vyznačením zmien nesie riziko chybovosti a znižuje hodnovernosť originálu. Nakoľko 

originál bude dodatok, nie konsolidované znenie zmluvy, na právne účely bude potrebné, aby 

subjekt posudzoval a vyvodzoval právne účinky z prvotnej zmluvy a jednotlivých dodatkov 

a nie z konsolidovaného znenia, čo bude aj na strane tretích osôb znamenať duplicitnú činnosť 

pri oboznamovaní sa s konsolidovaným znením a následne so znením každého dodatku.  

 



Ľ. Sláviková ďalej vzniesla pripomienku k Čl. V návrhu zákona (návrh časti zákona, ktorým sa 

mení a dopĺňa zákon č. 362/2011 Z. z. o liekoch a zdravotníckych pomôckach a o zmene a 

doplnení niektorých zákonov), kde AZZZ SR žiada upraviť znenie § 119 ods. 12, a to  upraviť 

lehotu odporúčania špecialistu na predpis liekov v prípade písm. a) na 12 mesiacov a prípade 

písm. b) na 6 mesiacov, čo odôvodnila tým, že uvedené súvisí s nedostatkom špecialistov a 

sťažením situácie pacientov, ktorí sa často nevedia dostať k svojim liekom.  

 

Stanovisko za RÚZ predniesol M. Hošták, ktorý uviedol, že RÚZ má tri zásadné pripomienky.  

Prvá pripomienka sa týka preformulovania doby, na ktorú môže byť predpísaný recept po 

prepustení z ústavnej starostlivosti, druhá pripomienka sa týka ukončovania dočasnej 

práceneschopnosti a toho, kto môže ukončovať dočasnú práceneschopnosť po prepustení 

z ústavnej starostlivosti a tretia pripomienka je, že RÚZ  navrhuje vypustiť novelizačné body 

12 a 13 v čl. IV.. Ďalej uviedol, že v prípade pokračovania diskusie so zástupcami ministerstva 

zdravotníctva a vyprecizovania odborných aspektov v rámci pripomienok, budú zásadné 

pripomienky preklasifikované  na obyčajné.  

 

Generálny riaditeľ sekcie zdravia, Ministerstva zdravotníctva SR P. Čvapek reagoval a uviedol, 

že v rámci prvej a druhej zásadnej pripomienky RÚZ je rozpor odstránený a tretia zásadná 

pripomienka, ktorá sa týka predpisovania liekov nemôže byť akceptovaná, pretože odborníci 

z oblasti zdravotníctva trvajú na tom, aby to bolo na dobu dvanásť mesiacov. Nakoľko súčasná 

legislatíva umožňuje predpis len na dobu šesť mesiacov, lekári nemajú problém poskytnúť 

pacientom starostlivosť a predpísať lieky aj po dlhšej dobe ako je šesť mesiacov.  

 

Záver: 

Rada predložený materiál prerokovala s nasledujúcimi závermi: 

A) KOZ SR, APZD, ZMOS, SOS súhlasí s predloženým materiálom bez pripomienok 

a odporúča materiál na ďalšie legislatívne konanie, 

B) AZZZ SR, RÚZ súhlasí s predloženým materiálom a odporúča materiál na ďalšie 

legislatívne konanie po zapracovaní pripomienok. 

 

K bodu 8: 

Rámec zapojenia Slovenskej republiky do obnovy Ukrajiny  

 

Záver: 

Rada predložený materiál prerokovala s nasledujúcimi závermi: 

A) berie na vedomie predložený materiál bez pripomienok.  

 

K bodu 9: 

Návrh zákona, ktorým sa mení a dopĺňa zákon č. 329/2018 Z. z. o poplatkoch za uloženie 

odpadov a o zmene a doplnení zákona č. 587/2004 Z. z. o Environmentálnom fonde a o 

zmene a doplnení niektorých zákonov v znení neskorších predpisov v znení neskorších 

predpisov  

Materiál bol stiahnutý predkladateľom 



 

K bodu 10  
 

Návrh nariadenia vlády Slovenskej republiky, ktorým sa mení a dopĺňa nariadenie vlády 

Slovenskej republiky č. 330/2018 Z. z., ktorým sa ustanovuje výška sadzieb poplatkov za 

uloženie odpadov a podrobnosti súvisiace s prerozdeľovaním príjmov z poplatkov za 

uloženie odpadov v znení neskorších predpisov 

Materiál bol stiahnutý predkladateľom 

 

K bodu 11 
 

Návrh zákona, ktorým sa mení a dopĺňa zákon č. 391/2020 Z. z. o teste proporcionality v 

oblasti regulácie povolaní a ktorým sa mení a dopĺňa zákon Národnej rady Slovenskej 

republiky č. 350/1996 Z. z. o rokovacom poriadku Národnej rady Slovenskej republiky v 

znení neskorších predpisov 

 

Záver: 

Rada predložený materiál prerokovala s nasledujúcimi závermi: 

A) súhlasí s predloženým materiálom bez pripomienok, 

B) odporúča materiál na ďalšie legislatívne konanie. 

 

 

k bodu 15  

Návrh zákona, ktorým sa mení a dopĺňa zákon č. 153/2013 Z. z. o národnom 

zdravotníckom informačnom systéme a o zmene a doplnení niektorých zákonov v znení 

neskorších predpisov a ktorým sa menia a dopĺňajú niektoré zákony 

Materiál uviedol  štátny tajomník Ministerstva zdravotníctva SR M. Štofko.  

Štátny tajomník Ministerstva zdravotníctva SR M. Štofko uviedol, že účelom návrhu zákona je 

úprava nových služieb elektronizácie v zdravotníctve v súvislosti so záväzkami vlády SR                   

v oblasti strednodobých priorít vyplývajúcich z Programového vyhlásenia vlády SR na roky 

2023–2027 v súvislosti s prípravou dátovej reformy, ktorej cieľom je predovšetkým 

odbremenenie zdravotníkov od zbytočného vykazovania a zlepšenie dátovej dostupnosti a 

kvality. Navrhuje sa ustanoviť elektronizácia laboratórnych vyšetrení, vzniká služba 

elektronického objednávania pacienta na vyšetrenie k poskytovateľovi zdravotnej starostlivosti 

prostredníctvom jednotného centrálneho systému, ktorého úlohou je prepojiť objednávacie 

systémy, či ďalšia služba, ktorou je elektronické uzatváranie dohôd o poskytovaní všeobecnej 

a špecializovanej gynekologickej zdravotnej starostlivosti. Rozširuje sa údajová základňa 

národného zdravotníckeho informačného systému o údaje súvisiace s úmrtiami, ktoré sa budú 

taktiež, oproti doterajšej právnej úprave poskytovať elektronicky. Upravuje sa oblasť nových 

prístupov zdravotníckych pracovníkov regionálnych úradov verejného zdravotníctva a Úradu 

verejného zdravotníctva k určeným elektronickým zdravotným záznamom z elektronickej 

zdravotnej knižky, či poskytovania údajov Národným centrom zdravotníckych informácií, a to 

aj z pohľadu zosúladenia právnej úpravy poskytovania osobných údajov podľa Nariadenia 



Európskeho parlamentu a Rady (EÚ) 2016/679 o ochrane fyzických osôb pri spracúvaní 

osobných údajov. Zároveň sa precizujú viaceré procesy a ustanovenia, ktorých potreba úpravy 

vzišla z aplikačnej praxe, napr. ustanovenia o vydávaní elektronických preukazov pracovníkov 

v zdravotníctve, ktoré sa rozširujú o prehliadajúcich lekárov a lekárov vykonávajúcich pitvu 

osoby. V tejto súvislosti sa pre Úrad pre dohľad nad zdravotnou starostlivosťou ustanovuje 

vedenie zoznamov daných pracovníkov a povinnosti zasielania údajov do registra pracovníkov 

v zdravotníctve s prístupom do národného zdravotníckeho informačného systému vedeného 

Národným centrom zdravotníckych informácií. Vytvára sa aj Národný register očkovania 

a Národný register duševných ochorení a prevádzkovanie Národného registra prenosných 

ochorení prechádza na Úrad verejného zdravotníctva Slovenskej republiky. Návrhom sa tiež 

zosúlaďujú zákony týkajúce sa zoznamu poistencov čakajúcich na poskytnutie plánovanej 

zdravotnej starostlivosti. 

Predseda rady E. Tomáš informoval, že k návrhu zákona písomne predložili pripomienky  

AZZZ SR a RÚZ.   

R. Karlubík uviedol, že stanovisko za AZZZ SR prednesie Ľ. Sláviková. 

Ľ. Sláviková uviedla, že AZZZ SR k materiálu predložila písomné pripomienky v rámci ich 

stanoviska. Súčasne uviedla, že majú pripomienku k Čl. I, kde AZZZ SR naďalej trvá                        

na pripomienke nezriaďovania, neprevádzkovania Národného informačného systému                  

na objednávanie pacientov vôbec, nakoľko majú za to, že práve touto úpravou dochádza k jeho 

definovaniu a aj vzhľadom na odôvodnenie Národného centra zdravotníckych informácií  

s avizovanou potrebou ďalších legislatívnych úprav pre aktuálne nedostatočné legislatívne 

riešenie považujeme za neakceptovateľné prevádzkovanie takéhoto centrálneho 

objednávacieho systému, a preto AZZZ SR navrhuje vypustiť v Čl. I bode 7. v novo 

navrhovanom znení § 2 odsek 30, bod 46. a 55. AZZZ SR nesúhlasí so zriadením 

a prevádzkovaním Národného informačného systému na objednávanie pacientov vôbec. 

Poskytovatelia používajú rôzne systémy na objednávanie pacientov, na ktoré sú zvyknutí a 

ktoré zohľadňujú ich potreby. Máme za to, že štátny centralizovaný objednávací systém nebude 

zohľadňovať osobitosti požiadaviek poskytovateľov a rôznych špecializácii. Je potrebné si 

uvedomiť, že aj z hľadiska špecializácie je organizácia práce v zdravotníckych zariadeniach 

rôzna, čo sa prejavuje aj v spôsobe objednávania pacientov. Máme za to, že nad zriadením 

a prevádzkovaním centrálneho objednávacieho systému nie je dôvod rozmýšľať ani v systéme 

dobrovoľnosti. Národné centrum zdravotníckych informácií a Ministerstvo zdravotníctva SR 

uvádzajú, že účelom novely je najmä  definovanie spracúvania osobných údajov pre tento IS, 

ktorý ostáva v zákone bez akejkoľvek povinnosti vo vzťahu k poskytovateľom. 

Ďalej uviedla, že k  Čl. I návrhu zákona AZZZ SR navrhuje doplniť ustanovenia s nasledovným 

znením: „Za správnosť a aktuálnosť údajov zapisovaných v registri dohôd zodpovedá národné 

centrum. Poskytovateľ zdravotnej starostlivosti je oprávnený namietať národnému centru 

nesprávnosť a neaktuálnosť údajov. V prípade, ak údaje zapísané v registri dohôd sú nesprávne 

alebo neaktuálne, národne centrum je povinné bezodkladne informovať zdravotnú poisťovňu o 

tejto skutočnosti.“  Uvedené odôvodňujú tým, že v súvislosti so zavedením nového spôsobu 

uzatvárania dohôd o poskytovaní zdravotnej starostlivosti a vznikom nového registra dohôd 

navrhujú v zákone doplniť zodpovednosť Národného centra zdravotníckych informácií, a to za 

správnosť a aktuálnosť údajov zapisovaných v registri dohôd. Predkladateľom navrhované 



znenie zákona neuvádza, ktorý subjekt zodpovedá za správnosť a aktuálnosť týchto údajov. 

Máme za to, že osobou zodpovednou má byť Národné centrum zdravotníckych informácií, 

poskytovateľ zdravotnej starostlivosti je oprávnený namietať národnému centru nesprávnosť a 

neaktuálnosť údajov, teda prenos tejto povinnosti na zdravotné poisťovne nemá opodstatnenie. 

 

Zástupkyňa Národného centra zdravotníckych informácií L. Vígh Vavreková uviedla, že 

rozumie pripomienkam AZZZ SR, ale nesúhlasí s nimi, keďže objednávací systém je v zákone 

už niekoľko rokov a iba na základe pripomienok Úradu na ochranu osobných údajov a ďalších 

subjektov sa dodefinovala kompetencia Národného centra zdravotníckych informácií 

a definícia objednávkového systému alebo systému na objednávanie osôb s tým, že sa dopĺňala 

právomoc Národného centra zdravotníckych informácií spracovávať osobné údaje, keďže sa 

v rámci tohto systému pracuje s osobnými údajmi. K ďalším zmenám a zavádzaniu niečoho 

nového nedošlo. Uviedla, že systém je spustený úž niekoľko rokov na Národnom portáli 

zdravia, je bezplatný a funguje vyslovene na dobrovoľnej báze lekára odpovedať pacientovi a 

objednať si ho na istý čas.   

Zástupca Národného centra zdravotníckych informácií B. Skladan doplnil, že systém, ktorý 

prevádzkuje Národné centrum zdravotníckych informácií je v prevádzke už niekoľko rokov 

a v praxi sa využíva. Národné centrum zdravotníckych informácií neustále pracuje na jeho 

vylepšení a zapracovaní aj tých pripomienok, ktoré budú predmetom  ďalšej novelizácie 

zákona. V tomto okamihu sa riešia len otázky týkajúce sa nároku na spracovanie osobných 

údajov v rámci aktuálne platného prevádzkovaného systému.  

 

R. Machunka za AZZZ SR uviedol, že komerčné objednávacie systémy sú oveľa viac 

využívané ako štátny systém, preto nie je potrebné meniť niečo, čo už funguje, či už z hľadiska 

nákladov na pracovníkov ako aj nákladov na informačné systémy.  

 

M. Lelovský za RÚZ uviedol, že na základe diskusie, RÚZ mení svoje pripomienky na 

obyčajné.  

 

 

Záver: 

Rada predložený materiál prerokovala s nasledujúcimi závermi: 

A) KOZ SR, APZD, ZMOS, SOS súhlasí s predloženým materiálom bez pripomienok 

a odporúča materiál na ďalšie legislatívne konanie, 

B) AZZZ SR súhlasí s predloženým materiálom a odporúča materiál na ďalšie 

legislatívne konanie po zapracovaní pripomienok. 

C) RÚZ súhlasí s predloženým materiálom s pripomienkami a odporúča materiál na 

ďalšie legislatívne konanie.  

 

K bodu 12 

Návrh zákona, ktorým sa mení a dopĺňa zákon č. 131/2002 Z. z. o vysokých školách a o 

zmene a doplnení niektorých zákonov v znení neskorších predpisov a ktorým sa menia a 

dopĺňajú niektoré zákony 



Materiál uviedol minister školstva, vývoja, výskumu a mládeže T. Drucker.  

Minister školstva, vývoja, výskumu a mládeže T. Drucker uviedol, že účelom návrhu zákona je 

úprava najzásadnejších otázok, ktoré spôsobujú vysokým školám problémy v praxi, javia               

sa ako neefektívne a komplikujú a predlžujú rozhodovacie procesy. Účelom je tiež odstránenie 

niektorých nepresností zákona. Odstránením príslušných problémov sa zefektívnia procesy 

riadenia vysokých škôl. Predmetom návrhu zákona je najmä úprava pôsobnosti akademického 

senátu, lehôt pre vyhlásenie voľby rektora, spôsobu obsadzovania miest vedúcich 

zamestnancov verejnej vysokej školy, kreácia správnej rady a kvalifikačných predpokladov              

na obsadzovanie funkčného miesta docenta a profesora. Cieľom návrhu zákona je tiež 

zefektívnenie nakladania s majetkom verejných vysokých škôl v nadväznosti na potreby 

aplikačnej praxe a aj zvýšenie transparentnosti v rámci procesu výberového konania                         

pri obsadzovaní funkčných miest na verejných vysokých školách.  

 

Predseda rady E. Tomáš informoval, že k návrhu zákona písomne predložili pripomienky 

APZD a RÚZ.   

Stanovisko za APZD  predniesol A. Matušek, ktorý uviedol, že APZD má jednu zásadnú 

pripomienku, ktorá nebola akceptovaná a tou je požiadavka upustiť od obmedzenia, ktoré 

znemožňuje verejnej vysokej škole dohodnúť v rámci kúpnej zmluvy, nájomnej zmluvy alebo 

zmluvy o výpožičke zmluvnú pokutu v jej neprospech. Toto by mohlo v konečnom dôsledku 

obmedziť vzťahy s podnikateľským prostredím, ktoré podliehajú obchodnému zákonníku. 

Napriek skutočnosti, že daný návrh zákona garantuje verejným vysokým školám ochranu ich 

majetku, APZD má za to, že každý obchodný vzťah by mal byť vyvážený najmä pokiaľ ide 

o zmluvné sankcie primerane reflektujúce možné riziká. 

 

Stanovisko za RÚZ predniesol M. Lelovský, ktorý uviedol, že RÚZ má päť zásadných 

pripomienok, jedna pripomienka už bola prednesená aj zo strany APZD, kde je potrebné 

doplniť, že zakázať vysokej škole prevziať na seba povinnosť zmluvnej pokuty pri nesplnení 

nejakého vzťahu je diskvalifikujúce pre vysokú školu, ak sa chce púšťať do vzťahov 

s komerčným sektorom. Konštatoval, že týmto spôsobom prídu vysoké školy o veľké množstvo 

potenciálnych obchodných vzťahov s komerčným sektorom, ktorý nepristúpi na nevyvážené 

obchodné vzťahy. Druhá pripomienka sa týka vyváženosti počtu členov správnej rady 

nominovaných akademickým senátom a ministerstvom. M. Lelovský uviedol, že ho mrzí, že 

ministerstvo školstva sa zbavuje možnosti nominovať aspoň polovicu členov správnych rád 

a prenecháva väčšinu nominácií v správnych radách akademickému senátu. Tretia pripomienka 

sa týka možnosti vypočutia nominanta na člena správnej rady aj formou priameho online 

dostupného prenosu, čo v súčasnej dobe technologického pokroku je bežný postup a to najmä 

v prípade zahraničných uchádzačov o členstvo do správnych rád. Štvrtá pripomienka sa týka 

toho, že člen správnej rady volený študentskou časťou akademického senátu, by nemal byť iba 

z interného akademického prostredia vysokej školy, ale študenti by  mali vybrať osobnosť 

schopnú plniť poslanie člena správnej rady, teda osobnosť, ktorá podporuje posilňovanie väzby 

verejnej vysokej školy a spoločnosti v súlade s poslaním vysokej školy, uplatňuje a presadzuje 

verejný záujem v činnosti verejnej vysokej školy. Poslednou zásadnou pripomienkou je, že ak 

má rektor predniesť špecifické ciele, ktorými chce vysokú školu posunúť ďalej, mal by to byť 



neverejný dokument a nemal by sa zverejňovať na webovej stránke vysokej školy, pretože iná 

vysoká škola to ľahko odkopíruje a z unikátneho nápadu sa stane verejná záležitosť, ktorá sa 

nemusí podariť.  

 

Minister školstva, výskumu, vývoja a mládeže T. Drucker reagoval a uviedol, že čo sa týka 

paušalizovanej náhrady škody v podobe zmluvnej pokuty prijíma argument RÚZ, 

odkomunikuje to ešte s kolegami.  Čo sa týka verejných zasadnutí, teda sa k nim musí dať 

pripojiť, môžu byť online. Pripomienka k parite obsadzovania správnej rady nie je v aplikačnej 

praxi problémom, dôležitejšie sú ustanovenia týkajúce sa kvóra v kľúčových veciach ako je 

napríklad rozpočet a odmeňovanie, kde je pri hlasovaní dvojtretinová väčšina a nevzniká 

priestor pre šedú dohodu. Uviedol, že cieľom ministerstva školstva je čo najviac podporovať 

šírenie inovácií a spustiť konkurencieschopnosť vysokých škôl.  

 

Štátny tajomník Ministerstva školstva, výskumu, vývoja a mládeže R. Zsembera doplnil, že je 

zaužívanou praxou, aby boli voľby rektorov, voľby do správnej rady a podobne verejné. Čo sa 

týka zverejňovania špecifických cieľov a zámerov rektora vysokej školy, ide o transparentnosť 

pri zverejňovaní merateľných ukazovateľov.  

 

Záver: 

Rada predložený materiál prerokovala s nasledujúcimi závermi: 

A) KOZ SR, AZZZ SR, ZMOS, SOS súhlasí s predloženým materiálom                                

bez pripomienok a odporúča materiál na ďalšie legislatívne konanie, 

B) APZD, RÚZ súhlasí s predloženým materiálom a odporúča materiál na ďalšie 

legislatívne konanie po zapracovaní pripomienok. 

 

K bodu 13  

Návrh zákona o regulácii vesmírnych aktivít a o zmene a doplnení zákona NR SR č. 

145/1995 Z. z. o správnych poplatkoch v znení neskorších predpisov 

 

Záver: 

Rada predložený materiál prerokovala s nasledujúcimi závermi: 

A) súhlasí s predloženým materiálom bez pripomienok, 

B) odporúča materiál na ďalšie legislatívne konanie. 

 

k bodu 14  
 

Návrh zákona, ktorým sa vykonávajú opatrenia Európskej únie na zmiernenie globálneho 

odlesňovania a ktorým sa menia a dopĺňajú niektoré zákony 

Materiál uviedol  štátny tajomník Ministerstva pôdohospodárstva a rozvoja vidieka SR V. Vnuk           

Štátny tajomník Ministerstva pôdohospodárstva a rozvoja vidieka V. Vnuk uviedol, že cieľom 

návrhu zákona je implementácia povinností vyplývajúcich pre Slovenskú republiku                               

z nariadenia Európskeho parlamentu a Rady (EÚ) 2023/1115 z 31. mája 2023 (ďalej 

„nariadenie“) o sprístupnení určitých komodít a výrobkov spojených s odlesňovaním                        



a degradáciou lesov na trhu Únie a o ich vývoze z Únie, ktorým sa zrušuje nariadenie (EÚ)             

č. 995/2010 a európskych predpisov týkajúcich sa licencie FLEGT na dovoz dreva a výrobkov 

z dreva v súlade s plánom legislatívnych úloh vlády Slovenskej republiky na rok 2024. Ďalej 

uviedol, že návrh zákona určuje príslušné orgány, ktoré budú vykonávať kontrolu dodržiavania 

nariadením stanovených povinností pre hospodárske subjekty a obchodníkov                                        

pri umiestnení, sprístupnení a vývoze príslušných výrobkov na trh Európskej únie, určuje 

postup vykonávania dozoru zo strany príslušných orgánov, spresňuje povinnosti dotknutých 

subjektov v priebehu dozoru a určuje sankcie za priestupky a iné správne delikty pri zistení 

porušenia povinností stanovených nariadením. Návrhom zákona sa zároveň upravujú 

ustanovenia súvisiacich právnych predpisov týkajúce sa predovšetkým pôvodu dreva na účel 

splnenia cieľov vykonávaného nariadenia.  

Predseda rady E. Tomáš informoval, že k návrhu zákona písomne predložili pripomienky  

AZZZ SR a RÚZ.   

Stanovisko za AZZZ SR predniesol R. Machunka, ktorý uviedol, že AZZZ SR s návrhom 

zákona nesúhlasí a požaduje, aby vláda Slovenskej republiky, prostredníctvom Ministerstva 

pôdohospodárstva a rozvoja vidieka SR vyvinula maximálne úsilie  smerujúce k odloženiu 

vykonateľnosti tohto nariadenia. Uviedol, že  takúto požiadavku majú aj iné štáty a profesijné 

organizácie v rámci Európskej únie s tým, že aj keby v tejto chvíli dala Európska komisia 

podrobné vyjadrenia k realizácii nariadenia, tak sa to technicky k 1. januáru 2025 nedá 

zvládnuť.  

Stanovisko za RÚZ  predniesol M. Lelovský, ktorý uviedol, že RÚZ má všeobecnú 

pripomienku a dve zásadné pripomienky. V prvom rade ide o požiadavku na Ministerstvo 

pôdohospodárstva a rozvoja vidieka SR, aby sa Slovensko pripojilo k ostatným krajinám 

a subjektom, ktoré sa snažia oddialiť začiatok platnosti zákona. Prvá zásadná pripomienka je           

k  čl. I  §13 a §14, kde navrhujú slovo „uloží“ nahradiť slovami „môže uložiť“, teda, aby bolo 

na orgáne dozoru sa rozhodnúť, či v danom prípade pokutu uloží alebo nie. Druhá zásadná 

pripomienka je k čl. I § 15, kde v rámci prechodných ustanovení navrhujú, aby prvých päť 

rokov účinnosti zákona orgán dozoru ukladal len nápravné opatrenia a neukladal pokuty.                  

M. Lelovský za RÚZ tiež uviedol, že je to jeden z príkladov Európskej legislatívy, ktorý 

výrazným spôsobom poškodzuje Slovensko.        

Zástupkyňa Ministerstva pôdohospodárstva a rozvoja vidieka SR E. Hušťáková,  informovala 

o aktivitách ministerstva na posunutie termínu uplatňovania nariadenia. Ubezpečila, že aj 

záujmom ministerstva a pána ministra je posunutie termínu uplatňovania nariadenia. Už v apríli 

2024 sa ministerstvo pripojilo k dokumentu, ktorý iniciovalo Rakúsko, na posunutie termínu 

o rok. Uviedla, že pán minister sa osobne zasadzuje za posun termínu na zasadnutiach Rady pre 

poľnohospodárstvo a rybárstvo – AGRIFISH. Ministerstvo komunikovalo dôvody pre posun 

termínu nariadenia aj na stretnutí s pánom eurokomisárom M. Šefčovičom. Aj experti 

ministerstva sa zasadzujú za posun termínu uplatňovania nariadenia na rôznych zasadnutiach 

Európskej komisie a Rady Európskej únie. Aktuálne ministerstvo pripomienkuje  návrh 

dokumentu Českej republiky k posunu termínu uplatňovania nariadenia o rok. Dokument by 

mal byť predložený na najbližšie zasadnutie AGRIFISH. Ministerstvo plánuje podporu 



dokumentu.  E. Hušťáková informovala, že 24.septembra 2024 zasadala Platforma Európskej 

komisie k nariadeniu, kde zástupcovia ministerstva opäť vyjadrili potrebu posunu termínu 

uplatňovania nariadenia o rok.  Zástupcovia Európskej komisie  nemali mandát, aby sa 

k posunu termínu vyjadrovali, ubezpečili však, že všetky ich chýbajúce dokumenty budú 

uverejnené čo najskôr a vydané v súlade s nariadením tak, aby sa nariadenie začalo uplatňovať 

30. decembra 2024. Ďalej informovala, že 25. septembra 2024 sa uskutočnilo rokovanie 

veľvyslancov stálych zastupiteľstiev Slovenskej republiky, Českej republiky a Rakúska 

s  generálna riaditeľka DG ENVI Fink-Hooijer, ktorá má na starosti spis nariadenia.  Vo vzťahu 

s problémami pri implementácii nariadenia generálna riaditeľka uviedla dve možnosti 

Európskej komisie. Európska komisia navrhne posun uplatňovania nariadenia alebo sa 

nariadenie  začne uplatňovať v termíne, pričom Európska komisie nebude určité obdobie 

uplatňovať infrigement v prípade, že príslušné orgány členských štátov neuložia pokuty                     

za nesplnenia povinností na strane hospodárskych subjektov a obchodníkov.  

Na záver zopakovala, že záujmom ministerstva je posun termínu uplatňovania nariadenia o rok 

a tak ako doteraz aj naďalej bude podnikať všetky relevantné kroky na jeho uskutočnenie.  

 

Zástupkyňa Ministerstva pôdohospodárstva a rozvoja vidieka SR B. Zachardová doplnila, že 

Legislatívna rada vlády SR nesúhlasí s navrhovanou formuláciou RÚZ, kde navrhujú slovo 

„uloží“ nahradiť slovami „môže uložiť“, a to z dôvodu, aby sa vylúčila svojvôľa dozoru orgánu.   

 

Záver: 

Rada predložený materiál prerokovala s nasledujúcimi závermi: 

A) KOZ SR, APZD, ZMOS, SOS súhlasí s predloženým materiálom bez pripomienok 

a odporúča materiál na ďalšie legislatívne konanie, 

B) RÚZ  súhlasí s predloženým materiálom a odporúča materiál na ďalšie legislatívne 

konanie po zapracovaní pripomienok. 

C) AZZZ SR nesúhlasí s predloženým materiálom a neodporúča materiál na ďalšie 

legislatívne konanie.  

 

k bodu 16  

Návrh zákona, ktorým sa mení a dopĺňa zákon č. 222/2004 Z. z. o dani z pridanej hodnoty 

v znení neskorších predpisov a ktorým sa mení zákon č. 331/2011 Z. z. v znení neskorších 

predpisov 

Záver: 

Rada predložený materiál prerokovala s nasledujúcimi závermi: 

A) súhlasí s predloženým materiálom bez pripomienok, 

B) odporúča materiál na ďalšie legislatívne konanie. 

 

 

k bodu 17  

Návrh zákona, ktorým sa mení a dopĺňa zákon Národnej rady Slovenskej republiky č. 

18/1996 Z. z. o cenách v znení neskorších predpisov 



Materiál uviedol  štátny tajomník Ministerstva financií SR R. Majerský           

Štátny tajomník Ministerstva financií R. Majerský uviedol, že Ministerstvo financií SR 

predkladá tento návrh zákona na základe uznesenia vlády č. 732 z 20. decembra 2023, z ktorého 

vyplýva úloha zabezpečiť doplnenie informačného systému Ministerstva financií Slovenskej 

republiky zriadením webového sídla na porovnanie cien potravín predávajúcich                                  

v maloobchode. Tento systém má slúžiť na informovanie verejnosti o cenovom vývoji 

vybraných tovarov, uľahčenie orientácie na trhu pre slovenských spotrebiteľov, ktorí vďaka 

tomuto systému budú môcť napr. nájsť najlacnejšie potrebné tovary, cenovú históriu, zľavy 

tovarov, vytvorenie si nákupného zoznamu a pod. V prvom kroku pôjde o zvýšenie 

transparentnosti cien vybraných základných potravín a v budúcnosti pri nepriaznivých 

cenových výkyvoch môže dôjsť k doplneniu iných dôležitých tovarov. Cieľom návrhu tejto 

novely je preto vytvorenie celkového legislatívneho rámca pre zavedenie elektronického 

systému zverejňovania cien vybraných tovarov.  

 

Predseda rady E. Tomáš informoval, že k návrhu zákona písomne predložili pripomienky AZZZ 

SR a RÚZ.   

 

Stanovisko za AZZZ SR predniesol R. Machunka, ktorý uviedol, že AZZZ SR vyslovilo 

zásadný nesúhlas s navrhovaným zákonom, pretože tento štátny systém ide podporovať 

v konečnom dôsledku dovozcov potravín. Je to rarita v rámci celej Európskej únie, že sa vytvorí 

elektronický systém, ktorý bude sprehľadňovať a v konečnom dôsledku popularizovať 

dovezené potraviny, pretože dovezené potraviny vzhľadom na vyššiu podporu národných vlád, 

ale aj na nižšie náklady ktoré majú, sú na trhu lacnejšie ako potraviny vyrobené na Slovensku. 

Systém, ktorý dnes funguje v rôznych letákoch bude prehodený do štátneho systému, bude 

zaplatený  z daní aj tých, ktorí vyrábajú potraviny a tým pádom budú znevýhodnení na trhu. Je 

to nonsens z hľadiska štátnej politiky, s ktorým AZZZ SR rozhodne nemôže súhlasiť a ponúka 

aj nástroj na realizáciu úspor v štátnej správe v prípade stiahnutia návrhu z legislatívneho 

procesu, pretože náklady na pracovnú silu a softvéry tým pádom nie je potrebné realizovať.  

 

Stanovisko za RÚZ  predniesol M. Lelovský ktorý uviedol, že RÚZ sa pripája k stanovisku               

AZZZ SR. Uviedol, že zmysluplnosť navrhovaného zákona, ktorý by mal zverejňovať povinné 

ceny životne dôležitých potravín nie je jasná. Na to existujú už trhové nástroje, je to 

v neprospech domácich výrobcov a ide o zbytočnú byrokraciu.  

 

Záver: 

Rada predložený materiál prerokovala s nasledujúcimi závermi: 

A) KOZ SR, APZD, ZMOS, SOS súhlasí s predloženým materiálom bez pripomienok 

a odporúča materiál na ďalšie legislatívne konanie, 

B) AZZZ SR, RÚZ nesúhlasí s predloženým materiálom a neodporúča materiál na 

ďalšie legislatívne konanie.  

 

 



k bodu 18 Rôzne  

 

  Národné víza pre priemysel (APZD) 

 

A.Matušek za APZD uviedol, že APZD žiada navýšiť počet národných víz pre priemysel  

o 25 000 pre rok 2024 a predĺžiť platnosť národných víz pre priemysel aj na rok 2025.  

 

Predseda rady E. Tomáš reagoval a uviedol, že nie je dôvod navyšovať kvóty národných víz, 

pokiaľ reálne v praxi nie sú vyčerpané pôvodné kvóty.   

 

 

  Informácia o vývoji počtu štátnych úradníkov a zamestnancov vo verejnej službe (RÚZ) 

 

M. Lelovský  uviedol, že súčasťou konsolidačného balíčka je aj 10% viazanie personálnych 

výdavkov na štátnych úradníkov a zamestnancov vo verejnej službe. RÚZ žiada, aby bol na 

Hospodársku a sociálnu radu SR predkladaný odpočet plnenia tohto opatrenia, a minimálne 

na ročnej báze bola podaná informácia o vývoji počtu štátnych úradníkov a zamestnancov             

vo verejnej službe. 

 

  Odpočet čerpania prostriedkov zo štrukturálnych fondov (RÚZ) 

 

M. Lelovský uviedol, že RÚZ žiada, aby bol na Hospodársku a sociálnu radu SR                                 

na pravidelnej (napr. kvartálnej) báze predkladaný odpočet čerpania prostriedkov                              

zo štrukturálnych fondov a sociálni partneri tak mali možnosť sa na pôde Hospodársku 

a sociálnu radu SR k tejto téme vyjadriť. 

 

Štátny tajomník Ministerstva investícií, regionálneho rozvoja a informatizácie SR M. Kaliňák 

reagoval a uviedol, že otázkou je, či je potrebné zaťažovať Hospodársku a sociálnu radu SR 

niečím, čo je samozrejmosťou na Monitorovacom výbore pre program Slovenska 2021-2027, 

kde má RÚZ zastúpenie a bolo avizované, že sa tieto odpočty budú predkladať na rokovanie 

Rady vlády pre regionálnu politiku, kde má RÚZ tiež zastúpenie.   

 

  Dodatočná informácia k bodu 16 zo strany AZZZ SR  

 

R. Machunka uviedol, že AZZZ SR v písomnom stanovisku k návrhu zákona   

uvedenom v bode 16  neuplatňovala pripomienky a odporučila materiál na ďalšie legislatívne 

konanie, musí však zdôrazniť, že s veľkými obavami sledujú vývoj pri schvaľovaní 

konsolidačných opatrení. Aj v kontexte posledných prezentovaných úprav v oblasti zníženia 

DPH na 5 % ich zdravotníci veľmi negatívne reagujú na skutočnosť, že zdravotnícke 

zariadenia či zdravotnícke pomôcky nie sú súčasťou zníženej 5 % sadzby DPH a v kontexte 

opakovaných žiadostí o zníženie sadzby DPH pre ambulantný sektor, trvajúcich už niekoľko 

rokov, sú nepríjemne zaskočení, že udržateľnosť slovenských ambulancií nie je prioritou. 

Uvádzajú, že sú zrejme jedinou podnikateľskou skupinou na Slovensku, ktorá nie je platcom 



DPH a zároveň má veľmi prísne regulované príjmy a teda zvýšenie DPH na vstupe, nevedia 

uplatniť na výstupe ani ho pretaviť do konečnej ceny služby. Nemajú žiadny legitímny nástroj, 

ktorým by sa vedeli brániť či ošetriť ich rastúce vstupné náklady a sú absolútne odkázaní na 

štát a jeho pomoc. Ak štát neponúkne také riešenie, ktoré zabezpečí udržateľnosť ambulancií, 

s ohľadom na plánované úspory v sektore zdravotníctva nebude už čo rozvíjať či reformovať.   

 

  Informácia predsedu rady k zriadeniu pracovnej skupiny k stavebnej legislatíve              

na  úrovni tripartity 

 

Predseda rady E. Tomáš informoval plénum, že opätovne komunikoval s ministrom dopravy 

J. Rážom ohľadom zriadenia pracovnej skupiny k stavebnej legislatíve, ktorý ho informoval, 

že stavebná legislatíva je v súčasnosti už na konci medzirezortného pripomienkového 

konania. Bolo vznesených 2 000 pripomienok, 1 800 pripomienok je vyriešených a zvyšných 

200 nevyriešených pripomienok bude súčasťou rozporových konaní. Stavebná legislatíva ide 

už v novembri po medzirezortnom pripomienkovom konaní do ďalšieho legislatívneho 

procesu, preto je otázne, aký zmysel má nateraz pracovná skupina pri tripartite, keď legislatíva 

je už na konci a či by nebolo postačujúce riešiť pripomienky v rámci rozporových konaní.  

 

M. Lelovský uviedol, že RÚZ súhlasí s diskusiou k nevyriešeným pripomienkam v rámci 

rozporových konaní.  

 

 

Predseda rady E. Tomáš poďakoval všetkým prítomným za účasť.  

 

 

 

za vládu 

Erik T O M Á Š 

predseda rady 

 

 

 

za zástupcov zamestnancov 

Monika U H L E R O V Á 

podpredsedníčka rady 

 

 

 

za zástupcov zamestnávateľov 

Roman K A R L U B Í K 

podpredseda rady 

 


